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\\\ PRUSZKÓW  

Plan przeniesienia 
pruszkowskiego urzędu 
do budynku przy al. Armii 
Krajowej 46 nie spotkał się  
z akceptacją radnych.  
Podczas sesji nie wyrazili  
zgody na przeniesienie 
własności obiektu.  

T emat miał być dyskutowany na 
sesji, która odbyła się 26 sierpnia. 

Wtedy radnych pochłonęła kwestia ra-
portu o stanie gminy. Podjęto decyzję 
o kontynuowaniu sesji 2 września. Od 
razu pojawił się gorący temat w postaci 
bezprzetargowego przeniesienia prawa 
własności nieruchomości przy al. Armii 
Krajowej 46 pomiędzy miastem Prusz-
ków a spółką TBS „Zieleń Miejska”. Tam 
miałby być zlokalizowany nowy urząd. 
O planach mówił zastępca prezyden-
ta Konrad Sipiera. – Jest to propozycja 
nieobciążająca w najbliższych latach 
budżetu miasta, ponieważ w tym roku 
zamykamy całość transakcji. Stajemy 
się właścicielem nieruchomości przy al. 

Armii Krajowej 46 – podkreślał. – Obec-
na powierzchnia do obsługi mieszkań-
ców w naszym budynku to jest około 
80 m2. Mówimy o tych powierzchniach 
wspólnych, od kancelarii do wejścia 
od ul. Kraszewskiego oraz 30 m2 przy 
dowodach osobistych – to jest wejście 
od parkingu. W nowym budynku mó-
wimy o powierzchni do obsługi miesz-

kańców 639,5 m2 w jednej przestrzeni, 
na parterze, bez jakichkolwiek barier 
architektonicznych. Powierzchnia do-
stępna dla osób niepełnosprawnych, 
osób starszych, osób przyjeżdżających 
do urzędu z dziećmi. Po prostu nowo-
czesna, otwarta przestrzeń – prezento-
wał włodarz.

Brak akceptacji dla nowej siedziby

Budynek przy al. Armii Krajowej 46
Baranów idzie do urn
Poprzedni wójt Waldemar Brzywczy został odwołany w referendum 14 czerwca
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Kilka lat temu Teatr Letni wyłączono z użytku z uwagi na katastrofalny stan 
budynku 
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Teatr dla konserwatora 
\\\ MILANÓWEK  

Rozstrzygają się dalsze losy Teatru Letniego w Milanówku. 
Mazowiecki Wojewódzki Konserwator Zabytków zdecydował się 
objąć budynek swoją kuratelą.  

dokończenie na str. 3

\\\ BARANÓW
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\\\ PRUSZKÓW  

Naprawa istniejącego wiaduktu 
nad torami PKP  
i budowa dwóch nowoczesnych 
przepraw – takie rozwiązania 
komunikacyjne mają nastąpić 
w Pruszkowie. Władze 
województwa mazowieckiego  
i miasta są gotowe do działania.  

D otychczas strony miały różne wi-
zje dotyczące wiaduktu nad torami 

PKP w Pruszkowie. Mazowiecki Zarząd 
Dróg Wojewódzkich opowiadał się za 
budową nowego obiektu w miejscu 
istniejącego. Władze miasta chciałyby 
wyremontować przeprawę i stworzyć 
kolejną, wraz z rozjazdami. W ostatnich 

miesiącach samorządowcy prowadzili 
rozmowy, które doprowadziły do osiąg-
nięcia kompromisu. Owocem tego była 
konferencja marszałka województwa 
mazowieckiego Adama Struzika, pre-
zydenta Pruszkowa Pawła Makucha i 
zastępcy prezydenta Konrada Sipiery, 
która odbyła 31 sierpnia. – Rozpoczy-

namy kilkuletni proces rozwiązywania 
problemów komunikacyjnych w Prusz-
kowie – powiedział marszałek Adam 
Struzik.

Mieszkańcy muszą przygotować się 
na zmiany, a także utrudnienia. Nie bę-
dzie jednak paraliżu, którego obawiały 
się władze miasta, gdyby doszło do za-
mknięcia wiaduktu i budowy nowego. 
Mogłoby to potrwać nawet dwa lata.
Wypracowano inne rozwiązanie. Obec-
ny wiadukt nad torami PKP w ciągu DW 
718 przejdzie remont. Na czas naprawy 
przeprawa zostanie zamknięta. Prace 
potrwają około 30 dni. Ich rozpoczęcie 
planowane jest w październiku bądź 
listopadzie. – Remont wiaduktu nad 
torami PKP w Pruszkowie to duża in-
westycja i ważny krok w usprawnianiu 
komunikacji w Pruszkowie. Tym bar-
dziej, że mamy do czynienia z jednym 
z najtrudniejszych układów komuni-
kacyjnych w obszarze silnie zurbani-
zowanym. Przeznaczyliśmy na ten cel 

2,1 mln zł z budżetu województwa ma- 
zowieckiego. Umowa w tej sprawie już 
została podpisana z wykonawcą – po-
informował marszałek województwa 
mazowieckiego Adam Struzik.

To pierwszy krok do usprawnie-
nia ruchu komunikacyjnego. Wiadukt 
będzie służył kierowcom podczas prac 
projektowych i budowy dwóch no-
woczesnych przepraw. Planowane są 
również kolejne drogowe inwestycje. 
Chodzi o przebudowę skrzyżowania al. 
Niepodległości z Wojska Polskiego oraz 
budowę ronda turbinowego, które połą-
czy ul. Przyszłości z al. Wojska Polskiego 
i ul. Działkową. – To projekty, które już 
teraz są w opracowaniu. A najważniej-
sza informacja dla naszych mieszkań-
ców jest następująca: w naszym mieście 
powstaną dwa nowe wiadukty – pod-
kreśla Konrad Sipiera, zastępca prezy-
denta Pruszkowa.

Artur Szpuda

Budowa dwóch wiaduktów

Głównym celem jest usprawnienie ruchu
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„Remont wiaduktu  
nad torami PKP  

w Pruszkowie to duża 
inwestycja i ważny 

krok w usprawnianiu 
komunikacji  

w Pruszkowie”

\\\ JANKI  

Przeciwnicy noszenia 
maseczek w sklepie IKEA 
Janki zaprotestowali w zeszły 
piątek. Wydarzenie odbyło 
się pod hasłem „Zakupy 
Wolnych Ludzi”. Jak wyglądał 
ten specyficzny bunt w imię 
wolności?   

Oinicjatywie pisało wiele warszaw-
skich portali. Nic dziwnego, bo 

około 500 użytkowników wyraziło nią 
zainteresowanie na Facebooku. Organi-
zator, pan Tomasz, chciał zaprotestować 
przeciwko polityce sieci, która zakłada 
niewpuszczanie do sklepów klientów 
bez maseczek. Jak wyjaśnia, nie ma ku 
temu podstaw prawnych, a konieczność 
zakrywania twarzy narusza wolność 
obywateli. Czy ma rację?

– Udowodnijmy tej firmie, że wy-
praszanie ze sklepu i odmowa sprze-
daży zakupów ludziom bez masek jest 
otwartym łamaniem naszych konsty-
tucyjnych praw. Przed zakupami wy-
drukujcie sobie dokumenty, które są w 

tym folderze. Mogą się Wam przydać 
w dochodzeniu swoich praw… – pisze 
twórca akcji.

\\\   Prawny chaos
Zdania na temat skuteczności no-

szenia maseczek są podzielone, nawet 
wśród ekspertów. Dla wielu osób nakaz 
ten znaczy jedynie ślepe wykonywanie 
poleceń z góry. Podobne stanowisko 
prezentują „Wolni Ludzie”. Podczas gdy 
ministerstwo zdrowia apeluje o prze-
strzeganie obowiązku zakrywania nosa 
i ust, a nawet zaleca nieobsługiwanie w 
sklepie klientów bez maseczek, znajdują 
się buntownicy, którzy swoich racji po-
trafią dowodzić prawnie.

Faktem jest, że obowiązek nosze-
nia maseczek nakłada rozporządzenie 
nie zaś ustawa, a sprzedawcom braku-
je narzędzi do egzekwowania zaleceń. 
Nakaz wynika z aktu wykonawczego 
do ustawy o zapobieganiu oraz zwalcza-
niu zakażeń i chorób zakaźnych u ludzi. 
Trzeba podkreślić, że w zapisie wyższej 
rangą ustawy mowa jest o obowiązku 
poddania się […] stosowaniu innych 
środków profilaktycznych […] przez 

osoby chore i podejrzane o zachorowa-
nie. Dlatego nadużyciem jest uznanie, 
że dotyczy to każdego Polaka. Po drugie 
wątpliwe jest to, czy obsługa sklepu lub 
ochroniarz w ogóle mają prawo zwracać 
klientowi uwagę na to, że robi zakupy 
bez maseczki. Ani ustawa, ani rozporzą-
dzenie nie mówią o tym wprost. 

\\\   Czy zakupy się udały?
Tak, ale po długich pertraktacjach 

z obsługą. – Pracownicy IKEA niestety 
nie zaskoczyli nas uprzejmością i znajo-
mością obowiązującego prawa i wbrew 
wszelkiej logice, jak mantrę powtarzali, 
że stosują się do rozporządzenia z dnia 
7 sierpnia, które jak wiemy nie ma umo-
cowania w dokumentach wyższego rzę-
du oraz konstytucji – wyjaśnia Tomasz, 
organizator „Zakupów Wolnych Ludzi”. 
Kasjerki były przestraszone wewnętrz-
nymi karami za obsługę klienta bez 
maski, często stał nad nimi kierownik 
sklepu. Nie było łatwo.

– Na miejsce zostali wezwani po-
licjanci, którzy właściwie nic konkret-
nego ani nie powiedzieli, ani nie zrobili. 
Bezczynnie przyglądali się odmowom 

obsługi naszych przyjaciół. Nie wysta-
wili nam mandatu (bo jak wiadomo nie 
mieli podstaw), ale również nie chcieli 
podjąć interwencji z art. 135 kw. o dys-
kryminację klienta – dodał Tomasz. 
„Wolni Ludzie” zostali w końcu obsłu-
żeni, lecz nie zmieniło to regulaminu 
sklepu IKEA. Firma w dzień protestu 
na swojej stronie opublikowała jasny 
komunikat – Wolisz zakupy bez masecz-
ki? Mamy na to rozwiązanie. Wejdź na 
IKEA.pl i zrób zakupy online – bezpiecz-

nie, wygodnie i bez potrzeby wkładania 
maseczki. 

Mimo że prawnie jest to kwestia 
niezbyt dobrze unormowana przez 
przepisy, wiceminister zdrowia przypo-
mina, że każdorazowe zakrywanie ust i 
nosa zmniejsza możliwość przenosze-
nia się koronawirusa na kolejne osoby. 
Co tym samym ogranicza potencjalne 
ryzyko zakażeń.

Julia Januszyk

Protest w IKEA Janki – chcą zakupów bez maseczek

Mieszczący się przy ul. Kościelnej, 
otoczony kortami tenisowymi i 

terenami znanymi pod nazwą „Osiedle 
Rozrywka” Teatr Letni stanowi jeden 
z najstarszych zabytków Milanówka. 
Powstał z inicjatywy Milanowskiego To-
warzystwa Letniczego, do użytku odda-
no go w 1909 r. Przed I wojną światową 
organizowano tu koncerty i spektakle 
teatralne. W czasie wojny tymczaso-
wo mieścił się tu posterunek milicji  
i szpital polowy, po 1918 r. do budynku  

wróciły kultura i sztuka. Teatr zamknię-
to po wybuchu II wojny światowej.  
W 1945 r. obiekt wraz z przylegający-
mi terenami przeszedł w ręce gminy 
i powoli zaczął popadać w ruinę. Zły 
stan budynku sprawił, że już w 1964 r. 
podjęto próbę jego rozbiórki i tylko 
staraniami nauczycielki i społeczniczki 
Zofii Iwaszkiewicz udało się uchronić 
go przed wyburzeniem. Dzięki pozy-
skanym przez nią środkom udało się 
przeprowadzić generalny remont i do- 
stosować do potrzeb Towarzystwa 
Krzewienia Kultury Fizycznej. Pod ko-
niec XX wieku budynek przekazano 

w użytkowanie Miejskiemu Centrum 
Kultury. Kilka lat temu, z uwagi na kata-
strofalny stan, obiekt wyłączono z użyt-
kowania. Szacowane koszty przeprowa-
dzenia remontu generalnego okazały 
się tak wysokie, że miasto  skłaniało się 
ku wyburzeniu Teatru Letniego. Wiosną 
ubiegłego roku konserwator wyraził 
zresztą zgodę na rozbiórkę. 

Okazuje się jednak, że budynek oca-
leje. 27 sierpnia MWKZ wydał decyzję 
o wpisaniu budynku Teatru Letniego 
wraz z przylegającymi terenami do 
rejestru zabytków nieruchomych. Bur-
mistrz Piotr Remiszewski zapowiada 
jego rewitalizację. 

Decyzja o zachowaniu i remoncie 
istniejącego budynku podzieliła miesz-
kańców. Część osób cieszy się, że Teatr 
Letni pozostanie. Niektórzy jednak 
zwracają uwagę na fatalny stan obiektu 
i wysokie koszty, jakie wygeneruje jego 
renowacja. Podkreślają również, że na 
remont czekają już Turczynek i Waleria. 
Część mieszkańców widziałaby również 
w tym miejscu nowoczesne centrum 
kultury, jako że obecna siedziba MCK 
pozostawia nieco do życzenia. 

Jakie będą dalsze losy nieruchomo-
ści przy Kościelnej 3? Na razie trudno 
przewidzieć. Do rewitalizacji jeszcze 
bowiem daleka droga, a wiele będzie 
zależało od kosztów remontu i możli-
wości finansowych gminy.  

Karolina Hofman

Teatr
dla konserwatora 

Kasjerki były przestraszone wewnętrznymi karami za obsługę klienta bez maski

Decyzja o zachowaniu 
i remoncie istniejącego 

budynku podzieliła 
mieszkańców

dokończenie ze str. 1
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Brak akceptacji 
dla nowej siedziby

Propozycja zawiera innowacyjne 
rozwiązania, które mają podnieść ja-
kość obsługi mieszkańców. – W budyn-
ku będzie garaż podziemny, 52 miejsca 
parkingowe. Wiemy, że są zastrzeżenia 
do tej ilości, że tych miejsc jest za mało. 
Natomiast my chcemy ten problem roz-
wiązać w ten sposób, że każdy, kto przy-
jedzie do Urzędu Miasta, będzie miał 
możliwość wcześniejszego zarezerwo-
wania miejsca w garażu podziemnym 
za pośrednictwem strony internetowej. 
Co więcej, będzie miał możliwość umó-
wienia się z urzędnikiem na konkretną 
godzinę, aby załatwić swoją sprawę – 
mówił Konrad Sipiera.

\\\   Czas na dyskusję
Przedstawione założenia zostały 

poddane dyskusji. Część radnych zwra-
cała uwagę na mankamenty, złe rozwią-
zania techniczne, brak dialogu, konsul-
tacji. – Jeśli radni się zgodzą, będą prze-
klinani przez mieszkańców Pruszkowa, 
że taki bubel dopuścili – ocenił radny 
Andrzej Kurzela. – Lokalizacja tego bu-

dynku przy ruchliwej ulicy powoduje 
trudność w intensywnej eksploatacji 
podziemnego parkingu, szczególnie dla 
klientów urzędu w ciągu dnia. Wjazd 
i wyjazd wychodzi na ulicę w tym sa-
mym miejscu, bez bezpiecznego tzw. 
pasa rozbiegowego. W istotny sposób 
utrudnia to płynność i bezpieczeństwo 
w komunikacji wjazdowo-wyjazdowej 
– oceniał radny Józef Moczuło.

Zwracano również uwagę na trud-
ności komunikacyjne. – Znalazło się w 
projekcie budżetu na ten rok 16 mln zł 
w pozycji „Budowa urzędu miejskiego w 
Pruszkowie”. Potwierdzam to i na nasze 
pytanie, czy mamy jakąś koncepcję, a 

dlaczego 16 mln, a nie 5 czy 56 mln nie 
padła żadna odpowiedź. Bo tak szacu-
jemy. No to o czym my mamy rozma-
wiać? – przedstawił radny Piotr Bąk. 
Prezydent Makuch zwracał uwagę, że 
prowadzono rozmowy na temat zwią-
zane z planami przeniesienia urzędu.

Radny Piotr Bąk pytał również o 
to, co stanie się z obecnym budynkiem 
przy ul. Kraszewskiego. – Przeznaczenie 
budynku przy ul. Kraszewskiego, do-
póki ten budynek będzie dopuszczony 
do użytkowania i będzie spełniał nor-
my bezpieczeństwa, chcielibyśmy, żeby 
nadal był użytkowany przez naszych 
mieszkańców, organizacje pozarządo-
we; gdzie będą mogły znaleźć w końcu 
siedzibę organizacje, które do tej pory 
borykają się z problemami lokalowymi. 
Druga sprawa jest taka, że powierzch-
nią tego budynku, gdzieś we wstępnych 
rozmowach, zainteresowany był prezes 
Sądu Rejonowego w Pruszkowie – od-
powiedział prezydent Pruszkowa Paweł 
Makuch.

\\\   Przeciw prezydentowi
Włodarz Pruszkowa ocenił, że ne-

gatywny stosunek radnych do przed-
stawionej idei jest związany z faktem, 
że to on jest pomysłodawcą. – Dochodzę 
do smutnego wniosku, że gdzieś gene-
ralnie pomysł bez obciążenia budżetu, 
uwzględniający państwa sugestie za-
chowania własności nieruchomości 
przy ul. Kraszewskiego nie znajdzie 
w państwa uznania. Dlaczego? Dlate-
go, że autorem tego projektu jest Pa-
weł Makuch – powiedział prezydent  
miasta.

Nie brakowało opinii, że prezydent 
dokonał złej oceny sytuacji. – Radni 
podali panu kilkadziesiąt argumentów, 
dlaczego zagłosują tak, a nie inaczej – 
powiedziała radna Eliza Kurzela.

Po trwającej ponad 3,5 godziny dys-
kusji radni wzięli udział w głosowaniu 
nad uchwalą dotyczącą przeniesienia 
własności nieruchomości. 6 było za, 12 
przeciw.

Tekst i zdjęcie Artur Szpuda

\\\ BARANÓW  

W najbliższą niedzielę 
mieszkańcy wezmą udział  
w przedterminowych wyborach 
na wójta gminy Baranów.  

P oprzedni wójt, Waldemar Brzyw-
czy, pełnił swoją funkcję przez nieco 

ponad półtora roku. Na początku tego 
roku baranowscy radni sformułowali 
szereg zarzutów pod kierunkiem wło-
darza gminy. Na liczącej 27 punktów 
liście znalazło się m.in. stworzenie sta-
nowiska dyrektora urzędu gminy, któ-
re następnie objęła córka Brzywczego. 
Ponadto wójtowi zarzucano bezpod-
stawne zwalnianie pracowników, co 
poskutkowało wyrokami sądowymi 
nakazującymi wypłatę odszkodowań. 
Radni oskarżali również Brzywczego o 

kumoterstwo, brak współpracy z Radą 
Gminy, bezczynność w ubieganiu się o 
dotacje zewnętrzne czy autopromocję 
ze środków gminy. Ostatecznie na XXII 
sesji, która odbyła się 26 lutego, radni 
jednogłośnie podjęli decyzję o zwołaniu 
referendum. Sprawę skierowano do ko-
misarza wyborczego, który zatwierdził 
wniosek i wyznaczył termin referen-
dum na 14 czerwca. W plebiscycie za-
głosowało 1737 mieszkańców gminy. 
Aby referendum było wiążące, głos mu-
siało oddać minimum 1387 osób. Spo-
śród tych, którzy wzięli udział w głoso-
waniu, 1474 osoby, a więc blisko 85%, 
wyraziły wolę odwołania wójta Walde-
mara Brzywczego. W efekcie Brzyw-
czy pożegnał się ze stanowiskiem. Jego 
miejsce tymczasowo zajął związany ze 
strukturami Prawa i Sprawiedliwości 
Piotr Faruga, który ma za sobą nieudany 

start w wyborach do rady Grodziska 
Mazowieckiego. Ma też na swoim kon-
cie wyrok za niszczenie materiałów wy-
borczych – w 2018 r. podczas spotkania 
ze Stanisławem Karczewskim, Faruga 
skradł i uszkodził przyniesiony przez 
jednego z uczestników plakat wybor-
czy. Jesienią ubiegłego roku sąd uznał 
jego czyn za naruszenie art. 119 i 124 
kodeksu wykroczeń i wymierzył mu ka-
rę grzywny w wysokości 1000 zł oraz 
nakazał pokrycie kosztów sądowych.  

W połowie sierpnia komisarz wy-
borczy ogłosił termin nowych wyborów. 
W najbliższą niedzielę, 13 września, 
mieszkańcy Baranowa ruszą do urn, 
by wybrać nowego włodarza. Na karcie 
wyborczej znajdzie się 5 nazwisk: Agata 
Trzop-Szczypiorska, Wioletta Mecho-
cka, Dariusz Chyłek, Henryk Tuszyński 
i Piotr Faruga.            Karolina Hofman

Baranów idzie do urn

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI  

Spółka PKP Polskie Linie 
Kolejowe rozpoczyna  
remont kładki nad torami  
na grodziskiej stacji.  
W czwartek obiekt zostanie 
wyłączony z użytkowania.   

Otym, że kładka dla pieszych na sta- 
cji PKP wymaga pilnego remontu, 

wiadomo było od dawna. Stan obiektu 
od dawna budził zastrzeżenia miesz-
kańców, którzy zwracali uwagę na dziu-
rawą nawierzchnię i zniszczone schody. 
Wreszcie na początku września grodzi-

ski magistrat poinformował o rozpoczę-
ciu prac nad modernizacją sfatygowanej 
kładki. – W związku z remontem kładki 
dla pieszych na stacji Grodzisk Mazo-
wiecki wykonywanego przez PKP PLK 
S.A. informujemy, że od dnia 10.09.2020 
od godziny 8.00 kładka dla pieszych 
zostanie zamknięta na czas remontu. 
Przejście będzie możliwe tylko tunelem 
pod torami – przekazali urzędnicy. Pra-
ce mają potrwać do grudnia. 

Władze Grodziska porozumiały się 
z PKP PLK w sprawie dalszych losów 
kładki. Po zakończeniu remontu spółka 
przekaże obiekt miastu, które w następ-
nej kolejności dobuduje do niej windę. 

Będzie to kolejna istotna inwestycja 
– brak windy przy kładce to problem 
znany od wielu lat. Ci, którzy mieszkają 
w Grodzisku dłużej, z pewnością pa-
miętają jeszcze tragarzy pomagających 
użytkownikom kładki w transporcie ro-
werów, bagaży czy wózków dziecięcych. 
Sytuacja częściowo uległa poprawie po 
oddaniu do użytku przejścia podziem-
nego. Tu jednak często dochodzi do 
awarii wind, co znów stanowi poważ-
ną niedogodność dla osób z niepełno-
sprawnościami czy rodziców z małymi 
dziećmi. Szczególnie, że ani przy kładce, 
ani w zejściu do tunelu nie ma podjazdu 
dla wózków. – Winda nie działa juz pół 
roku, kolejna zepsuła się niedawno – ko-
mentuje jedna z mieszkanek Grodziska. 
– Przejście z małym dzieckiem w wózku 
na drugą stronę torów jest prawie nie-
możliwe – wtóruje kolejna. 

Czy rozpoczynająca się właśnie 
modernizacja i późniejsze przekazanie 
kładki w ręce miasta pozwoli rozwiązać 
te problemy? Z pewnością dają taką na-
dzieję, jednak konkretów na razie brak. 
Pozostaje uzbroić się w cierpliwość – 
przynajmniej do końca roku. 

Karolina Hofman

Najpierw kładka, później winda

Stan kładki nad torami od dawna pozostawia wiele do życzenia
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Część radnych zwracała 
uwagę na mankamenty, 

złe rozwiązania 
techniczne, brak dialogu, 

konsultacji

dokończenie ze str. 1

dokończenie ze str. 1



4 NR 96 (3) 9 WRZEŚNIA 2020 AKTUALNOŚCI

\\\ PRUSZKÓW  

Damian Falandysz ma za 
sobą udział w mistrzostwach 
Polski w biegu 24-godzinnym. 
Mieszkaniec Pruszkowa 
pokonał dystans  
217 kilometrów i był drugi  
w swojej kategorii wiekowej.   

D amian Falandysz opowiada nam o 
biegu, emocjach, treningach i pasji, 

bez której ciężko funkcjonować.
\\\  Mistrzostwa Polski w biegu 24-go-
dzinnym zakończył Pan na 10. miej-
scu w kategorii open, w swojej kate-
gorii wiekowej był Pan drugi. Radość, 
zadowolenie, ale gdy minął Pan linię 
mety zapewne towarzyszyło ogrom-
ne zmęczenie?
Szczerze mówiąc, za linią mety, którą w 
przypadku takich biegów był wystrzał 
sędziego kończący bieg i nakazujący 
zawodnikom zatrzymanie się, emocje 
eksplodowały. Byłem szczęśliwy, że 
obroniłem 10. miejsce naprawdę mocną 
końcówką. Wiedziałem też o tym, że bę-
dę drugi w „wiekówce”. W zasadzie za-
cząłem krzyczeć i skakać z radości. Cały 
ból i zmęczenie na chwilę zniknął. Wy-
ściskałem się z jednym z zawodników, 
który skończył na tym samym odcinku 
trasy, a potem z dyrektorem biegu, który 
wiedział, że to mój debiut. Zmęczenie 
i to, jak wyeksploatowałem organizm, 
zacząłem odczuwać kilka godzin póź-
niej, podczas powrotu do Pruszkowa, 
kiedy też już pierwsze emocje zaczęły 
powoli opadać.
\\\  W trakcie biegu pojawił się kry-
zys?
Oj tak i to nie jeden (uśmiech). Ale by-
łem na nie gotowy. W biegach ultra, a 
szczególnie tych już naprawdę długich, 
jak np. 24-godzinnych, kryzysy są wkal-
kulowane. Startowaliśmy o 7.00. Wie-
działem, że jeżeli dobrze rozłożę siły i 
dobiorę tempo biegu to bez większego 
kryzysu jestem w stanie dotrwać do go-
dziny 19.00-20.00. Wtedy jednak przy-
chodzi noc. Tutaj w zasadzie zawsze 
przychodzi duży kryzys psychiczny. 
Ważne jest, aby mieć jego świadomość, 
nie poddawać się i pokonać go. Bo czy 
będziemy biec dalej, czy siedzieć pod 
namiotem – ten kryzys minie. Faktycz-
nie w nocy były kryzysy psychiczne, z 
którymi też świetnie pomogli mi sobie 
radzić mój tato Janusz i dobry kolega 
biegowy Dominik Berliński, którzy byli 
moim supportem podczas zawodów. 
Największym problemem w moim 
przypadku, jeżeli mowa o kryzysie, był 
problem żołądkowy. W zasadzie co kilka 
godzin miałem problemy żołądkowe, 
a od godz. 2.00, czyli między 19. a 24. 
godziną biegu, nic już nie zjadłem. Rato-
wała mnie herbata z cukrem i odrobina 
napoju izotonicznego.
\\\  Jak ocenia Pan swój wynik? Suk-
ces? Czy po analizie pojawiło się my-
ślenie, że mogło być ciut lepiej?
Zawsze wychodzę z założenia, że mogło 
być lepiej. Jeszcze nigdy nie zdarzyło mi 
się pobiec idealnie, żebym mógł powie-
dzieć, że nie dało się zrobić nic więcej 
lub lepiej. Uważam, że mam duży zapas 
i możliwości poprawy tego wyniku, jak 
tylko lepiej dobiorę strategię żywienia. 
Również pod takie biegi muszę zmo-
dyfikować treningi – trenować przyj-

mowanie posiłków podczas wysiłku. 
Nauczyć organizm i żołądek trawienia 
oraz przemian podczas biegu. To jest 
pierwsza i główna nauczka dla mnie z 
tych mistrzostw. Poza tym – oczywiście 
troszkę za mocno pobiegłem pierwsze 
30km-40km. W tego rodzaju biegach 
prędkość trzeba szanować, biegać rów-
no przez cały bieg, a nie szarpać na po-
czątku licząc, że wypracowany zapas 
wystarczy na później. To się nie spraw-
dza. Pogoda też nie do końca pomaga-
ła. W ciągu dnia było troszkę duszno, 
parno, choć plusem był brak słońca. 
Wieczorem i w nocy to już była „jazda 
bez trzymanki”. Burza, ulewa przez kilka 
godzin… Naprawdę trzeba było mocno 
zaciskać zęby, żeby na tym zmęczeniu i 
w takich warunkach dalej kręcić pętle 
na trasie.

\\\  Ponad 217 kilometrów – wynik 
robi wrażenie. Jak przygotowywał 
się Pan do startu? Kiedy zapadła de-
cyzję, że podejmuje Pan tak ekstre-
malne wyzwanie?
W zasadzie nie przygotowywałem 
się bezpośrednio pod ten start. Moim 
głównym celem na ten rok był Bieg 7 
Szczytów w górach na dystansie 240 
km, który odbył się 16 lipca. Na start 
w mistrzostwach Polski zdecydowa-
łem się ostatecznie jakoś w czerwcu, 
ale najpierw zapisałem się na bieg na 
dystansie 100 km (bieg odbywał się na 
tej samej trasie 30 sierpnia i też miał 
rangę mistrzostw Polski). Potem stwier-
dziłem, że po 240 km w górach nie dam 
rady pobiec szybkim tempem 100 km, 
więc wybrałem dystans dłuższy (24h), 
ale jednocześnie wolniejszy. Na bezpo-
średnie przygotowania do mistrzostw 
Polski nie miałem dużo czasu. Plan był 
taki, aby pobiec na tym, co wypracowa-
łem na bieg w górach. Tam zająłem 3. 
miejsce w kategorii i 1. miejsce w ka-
tegorii wiekowej. Do tego na początku 
trochę regeneracji, nabrania świeżości 
i potem dwa tygodnie treningów żwaw-
szym tempem, drugi zakres tętna, kosz-
tem objętości treningowej. No i oczywi-
ście – zdrowe odżywianie, które traktuję 
jako klucz do sukcesów.
\\\  Skąd wzięło się bieganie w Pana 
życiu?
W zasadzie znienacka. Któregoś popo-
łudnia w 2012 roku zadzwonił do mnie 
kolega – Tadeusz Fojud, z propozycją 
czy nie pojechałbym z nim na Bieg Nie-
podległości w Warszawie na dystansie 
10 km, bo jego znajomy, z którym miał 
startować, ma nogę w gipsie. Pierwsza 
myśl – 10 km? Jak to można przebiec! 

Po chwili namysłu stwierdziłem, że nie 
mam w zasadzie planów. Biegać lubi-
łem, bo już wcześniej ćwicząc na siłowni 
czy trenując piłkę nożną, zawsze biega-
nie na treningach sprawiało mi przy-
jemność. Więc powiedziałem – „tak”. No 
i tak mnie wciągnęło, że dziś nie wyob-
rażam sobie życia bez treningów, plano-
wania, zawodów, rywalizacji biegowej i 
wszystkich tych emocji i ludzi, których 
poznałem przez te osiem lat.
\\\  Niektórzy twierdzą, że bieganie 
jest nudne. Ile w tym prawdy? Trud-
no zmotywować się do regularnego 
treningu biegowego?
Według mnie, na podstawie obserwacji 
i rozmów z ludźmi, sprawa jest prosta. 
Są dwie grupy osób na świecie: ci, którzy 
bieganie kochają i ci, którzy biegania 
nienawidzą (śmiech). Pierwsza grupa 

zawsze znajdzie sposób, aby wyjść na 
trening. Mniej lub bardziej regularnie, 
ale zawsze będzie gdzieś tam z tyłu 
głowy lampka zapalona, że trzeba się 
ruszyć, pobiegać. Znam natomiast też 
osoby z drugiej grupy. Często prosiły 
mnie o pomoc, o plany treningowe, bo 
wierzyły, że jak ktoś im rozpisze co, jak 
i kiedy mają biegać, będą to robić regu-
larnie i zrealizują swój cel np. zrzuce-
nie paru kilogramów czy też po prostu 
poprawę kondycji, jakości życia. To się 
nie sprawdza. Jeżeli ktoś nie lubi biegać, 
nic go nie zmobilizuje do regularnych 
treningów. Uważam, że to jest ok. Takim 
osobom zawsze zalecam znalezienie in-
nego sportu, bo sport, aby był skuteczny 
w realizacji naszych celów, musi prze-
de wszystkim sprawiać nam przyjem-
ność. To jest klucz. Nie mam problemu 
ze wstaniem o 4.00 rano i wyjściem na 
trening biegowy, nawet gdy leje deszcze 
czy pada śnieg a termometr pokazuje 
-10°C. Po prostu kocham to robić.
\\\  Jakie kolejne wyzwania stawia 
Pan przed sobą?
Na tę chwilę przede wszystkim odpo-
czynek. Chcę aby organizm wrócił do 
pełnej równowagi, żeby moje stopy do-
szły do siebie, a paznokcie powoli zaczę-
ły odrastać, bo po mistrzostwach Polski 
już widzę, że ostatnie trzy stracę. W tym 
roku mam jeszcze kilka zawodów w 
planach, ale to raczej na zasadzie zaba-
wy i przyjemności. Przede wszystkim 
bieg na 53 km w Łańsku (Warnelnad 
Łańsk). W przyszłym roku – jeszcze nie 
zdecydowałem. Mam kilka pomysłów, 
ale chcę najpierw ochłonąć, spokojnie 
przemyśleć wszystko i dopiero budo-
wać kalendarz na 2021 rok.

Artur Szpuda

217 kilometrów i eksplozja emocji

Damian Falandysz
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI  

Podczas ostatniej sesji  
Rady Gminy Stanisław Olkowski 
otrzymał tytuł Honorowego 
Obywatela Grodziska 
Mazowieckiego.   

P ostać Stanisława Olkowskiego jest 
świetnie znana grodziskim miesz-

kańcom, urzędnikom i samorządow-
com. Przez 26 lat pracował w Obsłudze 
Inwestycyjno-Technicznej magistratu, 
nadzorując budowę najważniejszych 
obiektów, które w tym czasie powsta-
ły w mieście. Pod jego okiem powstały 
m.in. pływalnia „Wodnik”, hala sporto-
wa przy ul. Westfala, Centrum Kultury 
czy szkoła w Książenicach. Pełnił rów-
nież pieczę nad rewitalizacją terenów 
zielonych, przede wszystkim Stawów 
Goliana i Parku Skarbków. To właśnie 
Stanisław Olkowski w ogromnej mierze 
przyczynił się do sukcesów Grodziska 
w kolejnych plebiscytach Moderniza-
cja Roku.  29 maja 2020 r. przeszedł na 
zasłużoną emeryturę. Teraz, w dowód 
uznania za długą i owocną pracę na 
rzecz rozwoju miasta, Rada Gminy na-
dała mu tytuł Honorowego Obywatela 
Grodziska Mazowieckiego. 

– Stanisław Olkowski przez 26 lat 
pracy dla Urzędu Miejskiego w Grodzi-
sku Mazowieckim, istotnie przyczynił 
się do rozwoju miasta oraz gminy, tak 
że dzisiaj znajdujemy się w czołówce 
samorządów dbających o mieszkań-
ców i ich potrzeby, zarówno kulturalne, 

sportowe, jak i edukacyjne. Obecnie 
gmina Grodzisk Mazowiecki ze swoimi 
nowoczesnymi inwestycjami stanowi 
dumę mieszkańców, a obiekty powstałe 
dzięki wiedzy i doświadczeniu Pana Sta-
nisława Olkowskiego, który przez lata 
wspierał włodarzy miasta, wzbudzają 
nieskrywany podziw odwiedzających 
nas gości. Nie sposób wymienić wszyst-
kich prowadzonych i nadzorowanych 
przez Stanisława Olkowskiego inwe-
stycji, ani oszacować jego osobistego 
wkładu w ich realizację, ale choćby już 
te kilka wyżej wymienionych dobitnie 
świadczy o tym, że pozostawił on w Gro-
dzisku Mazowieckim trwały ślad swojej 
zawodowej działalności – czytamy w 
uzasadnieniu do uchwały. 

Karolina Hofman

Honorowy Obywatel 
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Pan Zbigniew był młodym mężczyzną 
bardzo ceniącym sobie zdrowy styl życia. 
Jego ulubionym hobby była kolarstwo. 
Często weekendy spędzał na przejażdż-
ce po okolicznych wsiach i miasteczkach. 
Często podróżował nawet po zapadnię-
ciu zmierzchu. Gdy doszło do opisanego 
zdarzenia był rok 2012, sucha bezśnieżna 
zima. Pan Zbigniew wracał właśnie z wy-
cieczki po okolicznych wsiach. Był wieczór, 
ale przestrzegał wszystkich możliwych 
przepisów drogowych. Nosił też kamizel-
kę odblaskową. Wtedy zaczął wyprzedzać 
go samochód. Rowerzysta kierownicą 
uderzył w auto. Przewrócił się na drogę. 
Kierowca samochodu wezwał karetkę, a ta 
po przybyciu wezwała policję, ze względu 
na obrażenia mężczyzny. Jednocześnie 
rowerzysta został odwieziony do szpitala.

W szpitalu stwierdzono, że Pan Zbi-
gniew doznał złamania kości śródręcza 
oraz wstrząśnienia mózgu. Pan przez po-
nad miesiąc musiał nosić gips. Gdy wydo-
brzał przesłuchała go policja i dowiedział 
się, że kierowca samochodu twierdził, że 
winę za wypadek ponosi on, bo podczas 
wyprzedzania poruszył kierownicę. Pan 
Zbigniew był wściekły, bowiem dobrze 
pamiętał, że to kierowca go zahaczył, gdy 
go wyprzedzał. W związku z rozbieżnością 
zeznań i uszczerbkiem na zdrowiu spra-
wą zajęła się prokuratura i sąd. Gdy został 
wezwany do sądu z radością opowiedział 
co się stało, był bowiem pewien, że sąd 
go poprze. Jednak kierowca zeznał, że 
to rowerzysta był winny samemu zaha-
czając o samochód. Nie było świadków, 
więc musiano powołać biegłego, który 
także nie był w stanie rozstrzygnąć sporu, 
gdyż opierał się tylko na zeznaniach stron 
i nie mógł stwierdzić, kto ponosi winę. 
Sąd umorzył więc postępowanie karne z 
powodu niemożności ustalenia sprawcy. 
Pan Zbigniew miał dość, był tym wszyst-
kim zmęczony i chciał się skupić na sobie 
i dojściu do zdrowia.

Pan Zbigniew jednak znał prawdę, 
wiedział, że on w żaden sposób nie ponosi 
odpowiedzialności za to co się zdarzyło. 
Właściwie to ukarany powinien być ów 
kierowca, który sprawił mu tyle bólu. Prze-
cież niewiele brakowało, a mógł zginąć! 

Tak myśląc Pan Zbigniew uznał po ja-
kimś czasie, że musi coś zrobić. Doszedł 

do wniosku, że musi starać się o odszko-
dowanie, skoro sąd mu nie pomógł. Być 
może w ten sposób ów kierowca nauczy 
się, że powinien uważać, jak jeździ! Zaczął 
więc szukać pomocy prawnej. Przeszukał 
więc Internet i spotkał się z kilkoma firma-
mi i prawnikami. Żadna z nich nie chciała 
się jednak podjąć poprowadzenia sprawy 
ze względu na jej umorzenie. Wcześniej 
był absolutnie pewien, że bez problemu 
znajdzie kogoś do pomocy. Jednak doznał 
poważnego zawodu. Na początku się nie 
zrażał, lecz z każdą odmową coraz bar-
dziej tracił nadzieję, przekonany, że znikąd 
nie otrzyma pomocy.

W 2014 r. Pan Zbigniew był już prawie 
zdecydowany, że powinien o wszystkim 
zapomnieć. Przeglądając Internet właś-
ciwie przypadkiem natrafił na kancelarię 
odszkodowawczą „Powszechny Zakład 
Odszkodowań”. Nie liczył na wiele, ale 
postanowił nawiązać kontakt z tą firmą.  
Wysłuchali jego historii i zapoznali się  
z aktami sprawy i bez ogródek przyzna-
li, że w istocie, spraw będzie trudna, ale 
jeden z adwokatów miał na nią pomysł  
i postanowili się nią zająć. Wiele ryzyko-
wali, bowiem działali nieodpłatnie, a liczyli 
na procentowe wynagrodzenie po wygra-
nej. Sami też ponosili koszty prowadzenia 
sprawy. Oczywistym było, że nie można 
wrócić do sprawy karnej. Adwokat firmy 
znalazł przepis pozwalający na walkę 
o odszkodowanie w takich sytuacjach. 
Wysłali pismo do ubezpieczyciela, ale 
ten odmówił wypłaty odszkodowania, 
ze względu na wcześniejsze umorzenie 
postępowania, więc sprawa trafiła do są-
du. Tam walka trwała niemal 2 lata i sąd 
przychylił się do stanowiska adwokata 
i zasądził na rzecz Pana Zbigniewa od-
szkodowanie. Firma ubezpieczeniowa 
nie zgodziła się jednak z tym wyrokiem  
i niczego nie wypłaciła, więc sprawa trafiła 
do sądu wyższej instancji. Po niemal roku 
sąd wyższej instancji uznał, że wyrok Sądu 
I instancji był właściwy i zasądził na rzecz 
Pana Zbigniewa ponad 35 tys. odszkodo-
wania/zadośćuczynienia.

Powszechny Zakład Odszkodowań
ul. Energetyczna 11 lok. 5, Piaseczno, 

ul. Okopowa 47 lok. 57, Warszawa
tel. 22 308 65 00

Nie poddawaj się!
   Zawsze trzeba walczyć o prawdę!

\\\ PIASTÓW  

Piastów walczy  
o dofinansowanie projektu 
„NewCity. Wielofunkcyjne 
Centrum Miasta Piastowa”  
w ramach programu „Rozwój 
Lokalny”. W ostatnim  
czasie odbyła się narada 
obywatelska, która pozwoliła 
zdiagnozować potrzeby 
mieszkańców.  

G łównym celem starań władz Pia-
stowa jest pozyskanie środków na 

rozwój. NewCity to stworzenie wielo-
funkcyjnego i nowoczesnego centrum 
miasta, którego fundamentem będzie 
dziewięć funkcji: administracyjna, edu-

kacyjna, sportowo-rekreacyjna, ochro-
ny środowiska, kulturalna, ochrony 
zdrowia, bezpieczeństwa, usług i han-
dlu i komunikacyjna. Mieszkańcy mają 
zyskać dostęp do nowoczesnej infra-
struktury użyteczności publicznej oraz 
bogatej oferty usług społecznych, go-
spodarczych i środowiskowych.

Władze miasta podjęły decyzję o 
udziale w programie „Rozwój lokal-
ny”, który jest finansowany z funduszy 
norweskich i Europejskiego Obszaru 
Gospodarczego na lata 2014-2021 pro-
wadzonego przez ministerstwo fundu-

szy i polityki regionalnej, a wspieranego 
przez Związek Miast Polskich. Koniecz-
ne było stworzenie zespołu, który opra-
cował niezbędne dokumenty. Pracowali 
nad nimi urzędnicy przy wsparciu spe-
cjalistów Związku Miast Polskich. – Dzi-
siaj możemy być dumni, że znaleźliśmy 
się w II etapie programu, tj. w gronie 
54 wyłonionych spośród 213 miast z 
Polski, które początkowo aplikowały 
do programu – podkreśla Przemysław 
Worek, zastępca burmistrza Piastowa. 
– Teraz czeka nas przygotowanie wnio-
sku wraz z planem rozwoju lokalnego 
oraz instytucjonalnego, które tworzą 
koncepcję rozwoju miasta. Finałem pro-
gramu jest wyłonienie 15 najlepszych 
projektów i ich sfinansowanie do wy-
sokości 10 mln euro – dodaje.

W przypadku projektu NewCity 
„rozwój” jest słowem odmienianym 
przez wszystkie przypadki. Udział w 
pracach przygotowawczych nad pla-
nami rozwoju i projektem biorą miesz-
kańcy. Urząd pytał o opinie na temat 
tego, co wyróżnia Piastów na tle innych 
miast. Pracowano nad diagnozą słabych 
i mocnych stron, a także identyfikowano 
szanse i zagrożenia dla rozwoju. Rea-
sumując – dogłębna analiza i tworze-
nie planu. Warto wspomnieć, że logo 
NewCity zaprojektowali mieszkańcy 

Piastowa Ewa Milun-Walczak i Mariusz 
Walczak. – Ideą projektu jest poprawa 
jakości i warunków pełnienia funkcji 
miejskich w miejscu ich koncentracji 
oraz nadanie im nowoczesnego, wy-
sokiego poziomu w zakresie formy i 
organizacji. Największe nasycenie tych 
funkcji występuje w obszarze obejmu-
jącym około 15% powierzchni miasta i 
znajdującym się pomiędzy ulicami: al. 
Krakowska – Kujawska – Wysockiego – 
al. Piłsudskiego – Bohaterów Wolności 
– wyjaśnia zastępca burmistrza.

Pod koniec sierpnia w Miejskim 
Ośrodku Kultury odbyła się narada 
obywatelska. Spotkanie było okazją do 
dyskusji na temat przyszłości. – Narada 
obywatelska to był cykl spotkań, w któ-
rych oprócz urzędników uczestniczyło 
20 mieszkańców tworzących wyłonio-
ną wcześniej grupę reprezentatywną. 
To była swoista „burza mózgów” na 
temat rozwoju miasta. Dzięki temu 
udało nam się zdiagnozować realne 
potrzeby mieszkańców. Wyniki nara-
dy i pozyskane podczas spotkań opinie 
dają nam bardzo miarodajne i realne 
wskazówki, które wyznaczą ostateczny 
kształt naszej koncepcji NewCity Wielo-
funkcyjnego Centrum Miasta Piastowa 
– przedstawia Przemysław Worek.

Artur Szpuda

NewCity, czyli nowa jakość

26 sierpnia – wysłuchanie obywatelskie, czyli finał narady

Logo projektu
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI  

Nadchodzący tydzień upłynie 
pod znakiem I Festiwalu 
Kultury Żydowskiej  
w Grodzisku Mazowieckim. 
Wydarzenia będą odbywać się 
stacjonarnie i online.   

W najbliższą sobotę odbędzie się 
inauguracja pierwszej edycji fe-

stiwalu, którego celem jest przypomnie-
nie mieszkańcom historii grodziskiej 
społeczności żydowskiej.  

– Festiwal zrodził się z pomysłu 
odświeżania pamięci miasta o tym, co 
kiedyś było, ale teraz jest, nazwijmy  
to, martwe. Oczywiście są stowarzy-
szenia, które starają się odświeżać tę 
żydowską pamięć, natomiast dotych-
czas robiły to na mniejszą skalę – mówi 
organizator imprezy Piotr Strzemieczny 
w rozmowie z Radiem Dla Ciebie. Jak 
tłumaczy, plany związane z festiwa-
lem były nieco inne, jednak pandemia 
koronawirusa zmusiła organizatorów 
do zmian w programie. Planowano 

bowiem m.in. zaprosić zagranicznych 
gości, w tym potomków słynnego gro-
dziskiego cadyka Elimelecha Szapiro.  
Z elementów, które z powodu sytuacji  
w Polsce i na świecie nie doszły do skut-
ku w tym roku, już powstaje program 
przyszłorocznego festiwalu. Tymcza-
sem jednak w Grodzisku czeka nas sze-

reg wydarzeń przybliżających kulturę  
i religię judaistyczną. 

Festiwal otworzy wernisaż wysta-
wy „Marek Edelman. Człowiek”, który 
odbędzie się w sobotę o godz. 14.00 w 
Poczekalni PKP, choć oficjalne otwarcie 
festiwalu nastąpi w niedzielę o godz. 
16.30 w Parku Miejskim.  W kolejnych 
dniach odbędą się warsztaty robienia 
menory, oznaczanie granic dawnego 
getta, panele dyskusyjne i spotkania. 
Na specjalne seanse zaprosi nas Klub 
Filmowy Ambasady Izraela w Polsce. 
Wieczorami zaś ze sceny w Parku Miej-
skim popłyną dźwięki inspirowane kul-
turą żydowską. 

Z uwagi na obostrzenia, organizato-
rzy zdecydowali się na połączenie wy-
darzeń stacjonarnych z transmisjami 
online. Dzięki temu w festiwalu będzie 
mogło uczestniczyć więcej osób, niż wy-
noszą obowiązujące limity. 

Szczegółowy program I Festiwalu 
Kultury Żydowskiej w Grodzisku znaj-
duje się na naszej stronie www.przeg- 
ladregionalny.pl 

Karolina Hofman

Pierwszy Dybuk z Grodziska 

Organizatorzy zdecydowali się  
na połączenie wydarzeń  
stacjonarnych z transmisjami online

\\\ RONDO DLA HARCERZY?   
Zakończyła się weryfikacja projektów zgłoszonych do Budżetu Obywatel-
skiego Mazowsza. Wśród zaakceptowanych wniosków znalazł się projekt 
zagospodarowania ronda Ignacego Kozielewskiego w Brwinowie. 
Projekt „Harcerskie rondo 
– zagospodarowanie terenu 
wokół ronda Ignacego Ko-
zielewskiego współtwór-
cy polskiego harcerstwa  
i słów hymnu »Wszystko co 
nasze«” do budżetu zgłosił – 
jako osoba prywatna – bur-
mistrz Brwinowa Arkadiusz 
Kosiński. Pomysł zakłada 
wykonanie nasadzeń i postawienia elementów małej architektury w rejonie wy-
budowanego w ubiegłym roku ronda. Zgodnie z projektem na rondzie mają stanąć 
cztery podświetlane krzyże harcerskie. Na znajdującym się obok placyku miałaby 
stanąć ławeczka-rzeźba z patronem ronda Ignacym Kozielewskim. Oprócz tego 
projekt zakłada wykonanie nasadzeń roślin całorocznych. 
Wniosek zebrał 362 głosy poparcia, co pozwoliło mu zakwalifikować się do dalszego 
etapu. Teraz dobiegła końca weryfikacja, w której projekt Kosińskiego otrzymał 
pozytywną opinię. Teraz wszystko w rękach mieszkańców, którzy wezmą udział  
w głosowaniu. Plebiscyt będzie trwał od 26 października do 16 listopada. 

\\\ BRWINÓW
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6 NR 96 (3) 9 WRZEŚNIA 2020 SPOŁECZEŃSTWO

OGŁOSZENIE WÓJTA GMINY MICHAŁOWICE
Na podstawie art. 17 pkt. 9 i 11 ustawy z 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2020 r. poz. 293 ze zmianami), 

art. 39 ust. 1 pkt. 2, w związku z art. 46 pkt. 1 oraz art. 54 ust. 2 ustawy z 3 października 2008 r. o udostępnieniu informacji o środowisku i jego ochronie, 
udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. z 2020 r. poz. 283 ze zmianami) zawiadamiam o wyłożeniu 
do publicznego wglądu projektów miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego gminy Michałowice, zwanych dalej „mpzp”: 

1)  „mpzp” dla działek nr ewid. 627 i 628 w obrębie geodezyjnym Komorów-Wieś sporządzonego na podstawie uchwały nr XXXIV/436/2018  
Rady Gminy Michałowice z dnia 20 lipca 2018 r. (obejmuje teren, na którym znajduje się Świetlica Wiejska w Komorowie Wsi);   

2)  „mpzp” dla działek nr ewid. 628/3, 628/4, 628/5, 628/6, 628/7, 628/8, 628/9, 628/10, 628/11, 628/12, 628/13, 628/16, 628/17 i 628/20  
w obrębie geodezyjnym Reguły sporządzonego na podstawie uchwały nr VI/82/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 marca 2019 r. (obejmuje 
teren pomiędzy ulicami Powstańców Warszawy, Graniczną, Topolową i Kuchy);

3)  „mpzp” dla obszaru „Wiejska – część 2” na terenie obrębu geodezyjnego Reguły, fragment „C” sporządzonego na podstawie uchwały  
nr XXXIX/370/2014 Rady Gminy Michałowice z dnia 10 czerwca 2014 r. (obejmuje teren pomiędzy ul. Platanową, torami kolejki WKD, drogą bez  
nazwy prostopadłą do ul. Wiejskiej oraz rowem melioracyjnym).

Wyłożenie projektów planów wraz z prognozami oddziaływania na środowisko do nich sporządzonymi odbędzie się w dniach od 17 września 2020 r. 
do 16 października 2020 r. (z wyjątkiem sobót, niedziel i świąt) w Urzędzie Gminy Michałowice w Regułach przy ul. Aleja Powstańców Warszawy 1 (w Sali 
Obsługi na parterze) od poniedziałku do czwartku w godzinach 9.00 – 15.30, w piątki w godzinach 9.00 – 13.30.

Dyskusje publiczne nad rozwiązaniami przyjętymi w projektach planów miejscowych odbędą się:
1)  „mpzp” dla działek nr ewid. 627 i 628 w obrębie geodezyjnym Komorów-Wieś w dniu 5 października 2020 r. (poniedziałek) w Sali 

Multimedialnej (pok. nr 10 na parterze) - początek o godz. 16.00; 
2)  „mpzp” dla działek nr ewid. 628/3, 628/4, 628/5, 628/6, 628/7, 628/8, 628/9, 628/10, 628/11, 628/12, 628/13, 628/16, 628/17 i 628/20  

w obrębie geodezyjnym Reguły w dniu 5 października 2020 r. (poniedziałek) w Sali Multimedialnej (pok. nr 10 na parterze) – początek  
o godz. 17.00; 

3)  „mpzp” dla obszaru „Wiejska – część 2” na terenie obrębu geodezyjnego Reguły, fragment „C” w dniu 12 października 2020 r. (poniedziałek) 
w Sali Multimedialnej (pok. nr 10 na parterze) - początek o godz. 16.00. 

Projekty planów oraz prognozy udostępnione zostaną również w trakcie wyłożenia na stronie internetowej gminy Michałowice https://bip.michalowice.
pl/urzad-gminy/informacje.

Zgodnie z art. 18 ust. 1 powołanej na wstępie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, każdy, kto kwestionuje ustalenia przyjęte  
w projekcie planu miejscowego, może wnieść uwagi. Uwagi do projektu planu należy składać do Wójta Gminy Michałowice z podaniem swojego imienia 
i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej, adresu oraz oznaczenia nieruchomości, której uwaga dotyczy - w nieprzekraczalnym terminie do dnia  
30 października 2020 r. 

Wnioski i uwagi w ramach strategicznej oceny oddziaływania na środowisko – stosownie do przepisu art. 39 ust. 1 pkt. 3, 4 i 5 oraz art. 54 ust. 3 ustawy 
o udostępnieniu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko  
– należy wnosić na zasadach określonych w art. 18 ust. 2 i 3 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym w nieprzekraczalnym terminie  
do 30 października 2020 r. Wniosek powinien zawierać imię, nazwisko i adres wnioskodawcy. Zgodnie z art. 41 ustawy o udostępnieniu informacji  
o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko uwagi lub wnioski złożone  
po terminie pozostaną bez rozpatrzenia. 

Uwagi do planu oraz wnioski i uwagi w ramach strategicznej oceny oddziaływania na środowisko można składać w formie pisemnej w Biurze 
Podawczym Urzędu Gminy (na parterze), pocztą na adres 05-816 Michałowice – Reguły, ul. Aleja Powstańców Warszawy 1 lub za pomocą środków 
komunikacji elektronicznej, a w szczególności poczty elektronicznej na adres sekretariat@michalowice.pl. Organem właściwym do rozpatrzenia uwag  
i wniosków złożonych do projektów planów jest Wójt Gminy Michałowice. Uwagi zostaną rozpatrzone zgodnie z art. 17 pkt 12 ustawy o planowaniu  
i zagospodarowaniu przestrzennym.

Informacja: 
1.  Administratorem podanych w uwagach danych osobowych jest Wójt Gminy Michałowice z siedzibą Reguły, ul. Aleja Powstańców Warszawy 1 – Urząd Gminy  

05-816 Michałowice i są one podawane w celu składania uwag do miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego.
2.  Podstawę prawną przetwarzania podanych danych stanowi art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U.  

z 2020 r. poz. 293 ze zmianami) oraz § 12 pkt 4 w związku z załącznikiem nr 4 do rozporządzenia Ministra Infrastruktury z dnia 26 sierpnia 2003 r. w sprawie wymaganego 
zakresu projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego (Dz. U. nr 164 poz. 1587), tzn. dane osobowe będą przetwarzane w ramach sprawowania  
władzy publicznej powierzonej administratorowi z zachowaniem przepisów Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r.  
w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy  
95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych RODO).

3.  Planowane dyskusje publiczne odbędą się z uwzględnieniem wszelkich wymogów wynikających z aktualnych (na dzień dyskusji) obostrzeń i ograniczeń sanitarnych 
wynikających z przepisów prawa na czas epidemii COVID-19. Mając powyższe na uwadze podczas dyskusji publicznej każdy jej uczestnik powinien posiadać zasłonięte 
usta i nos (maseczka), utrzymywać odległość od pozostałych uczestników min. 2 m oraz przed wejściem do sali zdezynfekować dłonie (płyn dezynfekujący dostępny  
przy wejściu do budynku Urzędu Gminy).

Wójt Gminy Michałowice
mgr Małgorzata Pachecka

OGŁOSZENIE 
BURMISTRZA GRODZISKA MAZOWIECKIEGO

z dnia   09. 09.2020 r.
w sprawie wyłożenia do publicznego wglądu miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego: dla części terenu miasta Grodzisk Mazowiecki: Jednostka D1 – etap III,
Jednostka D1 – etap IV, Jednostka A1 – etap II oraz  dla części wsi Odrano Wola 

w rejonie ul. Akwarelowej – Pastelowej w Gminie Grodzisk Mazowiecki

Na podstawie art. 17 pkt 9 i 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowa- 
niu  przestrzennym (t. jedn. Dz. U z 2020 r. poz. 293 z późn. zm.) zawiadamiam o wyłożeniu  
do publicznego wglądu następujących miejscowych planów zagospodarowania wraz z prog- 
nozami oddziaływania na środowisko:

1.  mpzp dla części terenu miasta Grodzisk Mazowiecki Jednostka D1 – etap III 
sporządzonego na podstawie uchwał: Nr 263/2011 Rady Miejskiej w Grodzisku Mazo- 
wieckim z dnia 28 grudnia 2011 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla części terenu miasta Grodzisk Mazowiecki 
Jednostka D1, zmienionej uchwałą Nr 84/2015 Rady Miejskiej w Grodzisku Mazowieckim  
z dnia 4 lutego 2015 r.  oraz uchwałą Nr 519/2017 Rady Miejskiej w Grodzisku Mazowieckim 
z dnia 29 marca 2017 r. Sporządzony projekt  miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obejmuje obszar, którego granice przebiegają: wzdłuż ulicy Rusałki, części 
ul. Cegielnianej, ul. Królewskiej i  ul. Teligi;

2.  mpzp części terenu miasta Grodziska Mazowieckiego Jednostka D1 – etap IV 
sporządzonego na podstawie uchwał: Nr 263/2011 Rady Miejskiej w Grodzisku Mazo- 
wieckim z dnia 28 grudnia 2011 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla części terenu miasta Grodzisk Mazowiecki 
Jednostka D1, zmienionej uchwałą Nr 84/2015 Rady Miejskiej w Grodzisku Mazowieckim 
z dnia 4 lutego 2015 r. oraz uchwałą Nr 519/2017 Rady Miejskiej w Grodzisku Mazowieckim 
z dnia 29 marca 2017 r. Sporządzony projekt  miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obejmuje obszar, którego granice przebiegają: wzdłuż ul. 3-go Maja,  
po wschodnich granicach działek ew. nr  70/4, 70/5, 70/6, 42, 47//10, 47/11, 47/9, 47/8, 47/7,  
47/6, 47/12, 47/13, 47/3, 47/13, 47/15 obr.36, wzdłuż ul. Królewskiej i ul. Topolowej;

3.  mpzp dla części terenu miasta Grodzisk Mazowiecki Jednostka A1 – etap II 
sporządzanego na podstawie:  uchwały Nr 346/2012 Rady Miejskiej w Grodzisku Mazo- 
wieckim z dnia 30 maja 2012 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla części terenu miasta Grodzisk Mazowiecki 
Jednostka A1, zmienionej Uchwałą Nr 527/2013 Rady Miejskiej w Grodzisku Mazowieckim 
z dnia 25 marca 2013 r. zmieniającą uchwałę Nr 346/2012 Rady Miejskiej w Grodzisku 
Mazowieckim z dnia 30 maja 2012 r. w sprawie przystąpienia do sporządzania miejsco- 
wego planu zagospodarowania przestrzennego dla części terenu miasta Grodzisk Ma- 
zowiecki Jednostka A1. Sporządzony projekt miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obejmuje obszar, którego granice przebiegają: wzdłuż ulicy Harcerskiej, 
Kościuszki, Spółdzielczej i 11-go Listopada. 

4.  mpzp dla części wsi Odrano Wola w rejonie ul. Akwarelowej – Pastelowej  
w Gminie Grodzisk Mazowiecki sporządzanego na podstawie: uchwały Nr 156/2019 Ra- 
dy Miejskiej w Grodzisku Mazowieckim z dnia 26 czerwca 2019 r. w sprawie przystąpienia  
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części wsi 
Odrano Wola w rejonie ul. Akwarelowej – Pastelowej w Gminie Grodzisk Mazowiecki. 
Sporządzony projekt  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obejmuje 
obszar, którego granice przebiegają: po północnych granicach działek ew. nr 337/1, 
337/2, 337/3,  po wschodnich granicach działek ew. nr 337/3, 356 i 357, po południowych 
granicach działek ew. 357, 355 i 353  oraz po zachodnich granicach działek ew. nr 353  
i 337/1 z obrębu 25.

Wyłożenie projektów planów wraz z prognozami oddziaływania na środowisko, spo- 
rządzonymi do w/w planów odbędzie się w dniach od 17.09. 2020 r. do 8.10.2020 r. 
Dokumentacja spraw będzie wyłożona w siedzibie Urzędu Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim 
pokój nr 9, ul. T. Kościuszki 32A w godzinach od 10.00 do 16.00.
Dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie planu rozwiązaniami odbędzie się:

1.  dla  mpzp dla części terenu miasta Grodzisk Mazowiecki Jednostka D1 – etap III”   
w dniu 21 września 2020 r. o godzinie 16.00 w Grodzisku Mazowieckim w siedzibie 
MEDIATEKI przy ul. .3 Maja 57

2.  dla  mpzp części terenu miasta Grodziska Mazowieckiego Jednostka D1 – etap IV”  
w dniu  21 września 2020 r. o godzinie 16.30 w Grodzisku Mazowieckim w siedzibie 
MEDIATEKI przy ul. .3 Maja 57

3.  dla  mpzp dla części terenu miasta Grodzisk Mazowiecki Jednostka A1 – etap II   
w dniu 21 września 2020 r. o godzinie 17.30  w Grodzisku Mazowieckim w siedzibie 
MEDIATEKI przy ul. .3 Maja 57

4.  dla mpzp dla części wsi Odrano Wola w rejonie ul. Akwarelowej – Pastelowej  
w Gminie Grodzisk Mazowiecki”  w dniu 21 września 2020 r. o godzinie 18.00 w Gro- 
dzisku Mazowieckim w siedzibie MEDIATEKI przy ul. 3 Maja 57

Projekty planów oraz prognozy udostępnione będą również na stronie internetowej gminy  
bip.grodzisk.pl – Planowanie przestrzenne – Rok 2020. 

UWAGA!
Informuje się, iż planowane dyskusje publiczne odbędą się z uwzględnieniem wszelkich 
wymogów wynikających z aktualnych obostrzeń oraz ograniczeń sanitarnych wynikających 
z przepisów prawa na czas epidemii COVID-19. Mając powyższe na uwadze podczas  
dyskusji publicznej każdy uczestnik powinien posiadać  zasłonięte usta i nos (maseczka), 
utrzymywać odległość od pozostałych uczestników min. 2 m oraz przed wejściem do sali 
zdezynfekować dłonie (płyn dezynfekujący dostępny będzie przy wejściu do Mediateki).
Zgodnie z art. 18 ust.1 ustawy, każdy, kto kwestionuje ustalenia przyjęte  w projekcie planu 
miejscowego, może wnieść uwagi. 
Uwagi do projektu planu należy składać do  Burmistrza Grodziska Mazowieckiego,  
z podaniem imienia i nazwiska lub nazwy jednostki  organizacyjnej i adresu zamieszkania 
lub siedziby, oznaczenia nieruchomości, której uwaga dotyczy, w nieprzekraczalnym  
terminie do dnia  22 października 2020 r. 
Uwagi mogą być wnoszone: w formie pisemnej do Kancelarii Urzędu  Miejskiego w Grodzisku 
Mazowieckim lub pocztą na adres: 05-825 Grodzisk Mazowiecki ul. Kościuszki 32A, ustnie  
do protokołu w Wydziale Planowania Przestrzennego Sala Obsługi Mieszkańców lub za pomocą 
środków  komunikacji elektronicznej, a w szczególności poczty elektronicznej na adres: urzad@
grodzisk.pl . 
Zgodnie z art. 39 ust. 1 pkt. 2, 3 i 4, art. 46 pkt. 1 oraz  art. 54 ust. 2 ustawy, z dnia 3 października 2008 
r. o udostępnieniu informacji o środowisku i jego ochronie,  udziale społeczeństwa w ochronie 
środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (tj. Dz. U.  z 2020 r. poz. 283 z późn.
zm.) zwanej dalej ustawą, wymienione wyżej, projekty miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego podlegają strategicznej ocenie oddziaływania na środowisko, w tym z za- 
pewnieniem możliwości udziału społeczeństwa – w okresie wyłożenia do publicznego wglądu. 
Wnioski  i uwagi w postępowaniu w sprawie strategicznej oceny oddziaływania na środowisko 
– stosownie do przepisu art. 54 ust. 3 ustawy-należy wnosić na zasadach określonych w art. 18 
ust. 1 i 2 przywołanej na wstępie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym,  
w nieprzekraczalnym terminie: do 22 października  2020 r.
Zgodnie z art. 41 ustawy, uwagi i wnioski złożone po upływie terminu, o którym mowa  w art. 
39 ust. 1 pkt 4, pozostawia się bez rozpatrzenia. Organem właściwym do rozpatrzenia uwag  
i wniosków złożonych do projektu planu jest Burmistrz Grodziska Mazowieckiego. 
 Zgodnie z art. 1 ust. 2 pkt 11 oraz art. 7 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym 
Rozstrzygnięcie  uwag i wniosków przez Burmistrza Grodziska Mazowieckiego, z zachowaniem 
przepisów Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 
2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych  
i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE  
(ogólne rozporządzenie o ochronie danych RODO), zostanie  zamieszczone na stronie internetowej 
bip.grodzisk.pl – Planowanie przestrzenne – Rok 2020. Obwieszczenie w sprawie wyłożenia 
do publicznego wglądu projektów ww. planów.
RODO – klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania danych osobowych dostępna jest  
na stronie internetowej http://grodzisk.pl.polityka-prywatności/.

z up. Burmistrza
z-ca burmistrza

Piotr Galiński

\\\ PIASTÓW, RASZYN  

Dofinansowanie na wymianę 
pieców dla gminy Raszyn  
i Piastowa. Samorządy 
otrzymały ponad 1,3 miliona 
złotych w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego 
Województwa Mazowieckiego 
2014-2020.  

Ogromne znaczenie dla środowiska 
mają urządzenia grzewcze, które 

znajdują się w gospodarstwach domo-
wych. Stare piece generują zanieczysz-
czenia. Niezwykle istotne jest działanie 
na rzecz wzrostu świadomości społecz-
nej. Wspólnie możemy zadbać o jakość 
powietrza i czyste otoczenie. Samorzą-

dy korzystają z licznych programów, 
rozwijają transport niskoemisyjny, bu-
dują ścieżki rowerowe czy też dofinan-
sowują instalacje odnawialnych źródeł 
energii. Cel jest jeden – ograniczenie 
zanieczyszczeń powietrza.

Gmina Raszyn pozyskała blisko 700 
tys. zł w ramach Regionalnego Progra-
mu Operacyjnego Województwa Ma-
zowieckiego 2014-2020. Umowę i czek 
podpisali marszałek województwa 
mazowieckiego Adam Struzik, wice-
przewodniczący sejmiku wojewódz-
twa mazowieckiego Mirosław Adam 
Orliński i zastępca wójta gminy Raszyn 
Michał Kucharski. Środki zostaną prze-
znaczone na wsparcie gospodarstw 
domowych przy wymianie starych kot-
łów węglowych na nowe urządzenia 

wykorzystujące paliwa gazowe i bio-
masę. Ponadto planowany jest mon-
taż instalacji OZE. W ramach projektu 
zamontowanych zostanie 16 kotłów 
kondensacyjnych gazowych, jeden piec 
na pellet oraz jedna gruntowa pompa 
ciepła. Zaplanowano również cztery in-
stalacje kolektorów słonecznych i pięć 
instalacji fotowoltaicznych. Całkowity 
koszt projektu wynosi ponad 1 mln zł.

Również Piastów pozyskał środki 
na wymianę pieców. Miasto otrzymało 
blisko 630 tys. zł. Burmistrz Grzegorz 
Szuplewski podpisał stosowne doku-
menty i odebrał czek od marszałka 
Adam Struzika. Projekt realizowany 
przez Piastów obejmuje wymianę 
starych urządzeń grzewczych na kot-
ły gazowe w sześciu wielorodzinnych 
budynkach komunalnych, które znaj-
dują się przy ulicach: Mickiewicza 20, 
Lwowskiej 16, Lwowskiej 18, Siemi-
radzkiego 18, Powstańców Warszawy 
9 i Poniatowskiego 9. Całkowity koszt 
projektu związanego z ograniczeniem 
zanieczyszczeń powietrza wynosi 965 
tys. zł.

Artur Szpuda

Dofinansowanie na wymianę pieców

Projekt obejmuje wymianę starych urządzeń grzewczych na kotły gazowe

Cel jest jeden 
– ograniczenie 
zanieczyszczeń 

powietrza
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OBWIESZCZENIE
o wydaniu decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej   

Zgodnie z art. 11f ust. 3 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych  
(Dz. U. z 2020 r. poz. 1363) zawiadamiam, że dnia 27.08.2020 r. została wydana decyzja nr 11/2020 o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej 
obejmującej budowę nowego odcinka drogi gminnej ul. Karolińskiej w Otrębusach od rejonu skrzyżowania z drogą gminną ul. Ziemowita  
do skrzyżowania z drogą gminną ul. Franciszkańską na terenie gminy Brwinów na działkach nr ew.: 492, 491/3 (491/6, 491/7), 542/7 (542/8, 542/9), 
552, 543 (543/1, 543/2), 544, 357/14, 357/15 – obr. 15 – wieś Otrębusy, gmina Brwinów.
W odniesieniu do działek ulegających podziałowi – przed nawiasem podano numer działki przed podziałem, w nawiasie numery działek po podziale, 
numery działek objętych liniami rozgraniczającymi teren (nowy przebieg drogi) zostały oznaczone pogrubioną czcionką.
Inwestycja obejmuje następujące działki: 
Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji: 
obręb 15 – wieś Otrębusy:  działki nr ew.: 492, 491/6 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 491/3), 542/8 (działka powstanie z podziału działki  
nr ew. 542/7), 552, 543/1 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 543).
Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone:
obręb 15 – wieś Otrębusy: działki nr ew.: 544, 543/2 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 543).
Działki terenów linii kolejowej, wymagające zajęcia na czas realizacji inwestycji na podstawie art. 20a ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r.  
o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2020 r. poz. 1363 i 471):
obręb 15 – wieś Otrębusy: działki nr ew.: 357/14, 357/15.   

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z aktami sprawy w godzinach pracy urzędu po wcześniejszym umówieniu telefonicznym: 
poniedziałek 8:00-18:00, wtorek i czwartek 8:00-16:00, piątek 8:00-14:00 (środa – dzień uzgodnień międzywydziałowych), w Wydziale Architektury 
Starostwa Powiatowego w Pruszkowie; ul. Drzymały 30, 05-800 Pruszków, sala WOM (parter), tel.: 22 738-14-32.

DAM PRACĘ 

Prężnie rozwijająca się firma w branży 
chłodniczej poszukuje kandydata  
na stanowisko Handlowca. Opis  
stanowiska • pozyskiwanie nowych 
klientów • przygotowywanie ofert 
cenowych • przyjmowanie zamówień; 
Wymagania • wykształcenie techniczne 
• umiejętność pracy w zespole • czynne 
prawo jazdy kategorii B; Miejsce pracy  
– Piaseczno ewa@aer-serwis.pl

Zatrudnię magazyniera - nocna zmiana, 
praca 5 nocy w tygodniu w godzinach 20-
4, kompletacja zamówień. Praca w wa-
runkach chłodniczych. Wynagrodzenie 
3000 zł na rękę. Piaseczno ul. Techniczna 
2 hala J. Kontakt 515-090-488 

Norwa Plants Sp. z o.o. w Piasecznie 
zatrudni Panie do rozmnażania roślin. 
Mile widziane doświadczenie w pracach 
manualnych. Praca siedząca przy użyciu 
skalpela i pęset. Szkolenie dla osób  
bez doświadczenia. Umowa o pracę, 
pełny etat 7.00-15.00. Tel. 22 756 20 65 
poniedziałek-piątek 8.00-14.00

Zatrudnię do opieki nad dwójką dzieci.  
Kąty koło Góry Kalwaria.  

Tel. 506 188 905

Firma sprzątająca. Zatrudni na 1/2 etatu 
osoby do sprzątania budynków mieszkal-
nych wraz z terenem okalającym. Praca 
na terenie Ursynowa, w godzinach 8-12 
Tel. 509129984

Zatrudnię serwisanta ogumienia,  
Chylice tel. 227564097, 601348535

Firma Produkcyjna z Tarczyna poszukuje 
Magazyniera, Montażystę Opraw Oświet-
leniowych oraz Pracownika Produkcji.  
Tel. 695 108 833 

Pracownik na skład budowlany  
z uprawnieniami na wózki widłowe,  
Chyliczki tel. 600 284 250

Piekarnia Łazy gm. Lesznowola zatrudni 
piekarza tel. 506 59 55 55

Pracownik prac elewacyjnych  
i wykończeniowych tel. 785 199 183 

Praca skup złomu. Baniocha.  
Tel 514 310 146 

SZUKAM PRACY  

Usługi sprzątania, prasowania.  
Tel. 575 051 346

USŁUGI  

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339  

Hydroizolacje bitumiczne: dachy,  
tarasy, balkony tel. 603 896 888 

Garderoby, szafy, zabudowy kuchenne, 
meble na wymiar tel. 723 533 233 

Szukasz opiekunki? Zapisz dziecko  
do świetlicy PoDzwonku.pl Przywozimy. 
tel. 508285815

Ocieplenie poddasza, piana pur,  
izolacja poddasza, natrysk pianki,  
Tel. 604 489 255 www.purterm.pl 

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

KOMPLEKSOWE REMONTY  
I WYKOŃCZENIA, MALOWANIE  
ELEWACJI TEL. 793 554 530  

Pracownia Tapicerska  
tel. 502-908-661 

Docieplanie budynków, solidne  
doświadczone ekipy tel. 602-482-572

Ogrodnicze, oczyszczanie działek, wywóz 
gałęzi 519 874 891

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 

Malowanie, remonty mieszkań,  
glazurnictwo tel. 669 945 460

Koszenie traw i zarośli na działkach,  
nieużytkach rolnych itp., 606620864

Sala Weselna Biały Dworek  
w Prażmowie. Wolne Terminy  
Tel. 722202966

Koszenie, niwelacja terenu, wycinka 
drzew wraz z wywozem tel. 505 591 721

Piaskowanie, dojazd, malowanie  
proszkowe 504 216 488

PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30 

Tłumaczenia tel. 607 685 074,  
22 711 64 26

Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

Mixokret, posadzki betonowe.  
501 019 217 

Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721

Docieplanie Budynków 795 96 96 96 

Więźby, konstrukcje dachowe 
501 019 217

Naprawa- pralki, lodówki  
tel. 603 047 616

Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721

Ocieplanie budynków Tel. 507 768 230

Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352

Kominiarz tel. 500 214 632 

Przeprowadzki tel. 505 591 721

Elektryk tel. 666 890 886 

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581  

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

Naprawa pralek, tel. 602 322 951

Naprawy, krycie dachów,  
tel. 511 928 895 

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214   

SPRZEDAM  

Drewno kominkowe, opałowe,  
każda ilość, tanio, tel. 502 544 959 

Ekogroszek kolumbijski. Wysoka jakość, 
rozsądna cena. Prażmów. 727-07-00

KUPIĘ  

Kupię Opla Corse w każdym stanie! 
Kontakt 515926059 

Spółkę z o.o. - każda opcja 720 90 80 80

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
504 017 418 

NAUKA

Matematyka tel. 664 438 144

Pomoc w przezwyciężaniu trudności  
w uczeniu się (koncentracja uwagi, 
techniki szkolne, pamięć itp.).  
Dyplomowany terapeuta. Z dojazdem 
do domu Państwa dziecka. Możliwość 
zajęć on-line. Zapraszam do kontaktu 
509685111 

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup Aut, wszystkie marki. Gotówka  
od ręki. tel. 510 210 692

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup aut 2002-2020r. 505 530 300

Skup aut na kasację 508206738

AUTO-MOTO SPRZEDAM

Mitsubishi Lancer Sportback 2010  
stan bdb – 27 tys. tel. 789 100 600 

Toyota Land Cruiser 2001 4x4  
OFF ROAD idealna na wyprawy  
– 45 tys. tel. 789 100 600   

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80 

1-os 480 Para 300/Os + Licz 577886988 

Mieszkanie 2 pokojowe 45m2  
z pełnym wyposażeniem + garaż  
PIASECZNO tel. 509077417

Dom 2-pokojowy, tel. 698 896 421

Pokój 2 i 3-osobowy, tel. 698 896 421          

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM 

Całoroczny dom z działką na terenie  
Żywieckiego Parku Krajobrazowego  

350 tys. Kontakt 789 100 600

Sprzedam działkę budowlaną, ogrodzo-
ną 1515 m2, Żabieniec k. Piaseczna ul. 
Graniczna 16, wszystkie media, szambo, 
cena 340 tys. lub zamienię na dom z więk-
szą działką z mediami na Podkarpaciu - 
okolice Kelniarowa, Hermanowa, Stra-
szydle, Borek Stary lub inne propozycje  
tel. 608 660 919, ryszardlimo@gmail.com             

ZDROWIE 

Psychoterapia, konsultacje - 660 565 007, 
www.psychoterapiagorakalwaria.pl

TOWARZYSKIE

Samotna 53 latka pozna pana  
w podobnym wieku do wspólnie  
spędzanych chwil. 505818535

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE

Zamów ogłoszenie 
DROBNE 

za DROBNE 
tel. 786 202 066
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\\\ PRUSZKÓW  

Awaria, brak wody w kranie, 
beczkowozy – mieszkańcy 
Pruszkowa i Piastowa 
doskonale znają ten obraz. 
Miejskie Przedsiębiorstwo 
Wodociągów i Kanalizacji  
w Warszawie zapewnia,  
że dokłada wszelkich starań, 
aby w przyszłości nie 
dochodziło do uciążliwości.   

A waria magistrali wodociągowej 
w Alejach Jerozolimskich na wy-

sokości ul. Popularnej w Warszawie. 
13 sierpnia 2020 roku. Mieszkańcy 
Pruszkowa, Piastowa, Michałowic oraz 
stołecznych dzielnic Ursus i Włochy zo-
stali bez wody. Wodociągowcy ruszyli 
do naprawiania awarii. Użytkownicy 
zostali bez wody na kilkanaście godzin. 
Ta sytuacja nie była niczym nowym dla 
mieszkańców Pruszkowa czy Piastowa. 
Awarie magistrali, brak wody w kra-
nach, beczkowozy na ulicach to dobrze 
znany obraz.

Nie ma się co dziwić, że powtarza-
jące się przypadki usterek niosących ze 
sobą konsekwencje dla codziennego 
funkcjonowania gospodarstw domo-
wych irytują mieszkańców. MPWiK 
tłumaczy, że obecna magistrala – tzw. 
pasmo pruszkowskie – została wybu-
dowana w latach 70. XX wieku i stanowi 
jedyny przesył wody dla wspomnianych 
wcześniej rejonów. Ponadto jest wyeks-
ploatowana i w żaden sposób nie można 
zapobiec usterkom. Wodociągowcy za-
pewniają jednak, że nie pozostają bier-
ni i zdają sobie sprawę z istniejącego 
problemu. – Spółka, mając od lat świa-
domość uciążliwości dla mieszkańców 
wynikających z częstotliwości awarii, 
rozwój terenów do zamieszkania, w 
sposób systemowy buduje na obszarze 
aglomeracji warszawskiej kolejne ma-
gistrale mające za zadanie uniezależ-
nianie się od jednego wyłącznie pasma 
przesyłu wody. W tym celu, szczególnie 
w ciągu ostatnich kilkunastu lat, położo-
no nacisk na inwestycje wodociągowe 
dla rejonów Włoch, Ursusa oraz miast 
Pruszkowa, Piastowa i okolic. Mając to 

na uwadze, spółka w ostatnich latach 
pozyskała środki na wybudowanie no-
wych, niezależnych magistral – przed-
stawiają wodociągowcy.

W październiku 2018 roku podpi-
sano umowę na budowę drugostron-
nego zasilania w wodę pasma prusz-
kowskiego oraz połączenie magistrali 
wodociągowej w ul. Popularnej – Ry-
żowej z magistralą w ul. Dźwigowej – 
Chrościckiego. – Realizacja zadania 
umożliwi budowę kolejnego elementu 
drugostronnego zasilania w wodę dla 
mieszkańców dzielnicy Ursus w War-
szawie oraz Pruszkowa i Piastowa, 
a także gminy Michałowice. Obecnie 
woda do tego rejonu dostarczana jest 
jedynie za pośrednictwem magistrali 
wodociągowej w Alejach Jerozolimskich 
oraz systemem magistral o mniejszych 
średnicach. Wartość zamówienia – 
48,35 mln zł netto – podkreśla MPWiK.

W związku z pracami kolejowymi 
trzeba było wprowadzić zmiany w prze-
biegu magistrali, co wpłynęło na wy-
dłużenie terminu realizacji inwestycji. 
Wodociągowcy podjęli również kolejne 
zadanie. – W połowie 2018 roku została 

podpisana również umowa na budowę 
11-kilometrowej magistrali wodocią-
gowej bezpośrednio na terenie miast 
Piastów i Pruszków; wartość przedsię-
wzięcia wynosi blisko 28 mln zł netto. 
[Inwestycja] stanowi ważny element 
budowy systemu zapewnienia ciągłości 
dostaw wody na terenie pasma prusz-
kowskiego. Rozbudowa istniejącej sieci 
wodociągowej umożliwi także wzrost 
niezawodności pracy sieci oraz przełoży 
się na poprawę jakości wody poprzez 
utrzymanie wymaganego ciśnienia w 
dotychczas eksploatowanych magistra-
lach – prezentuje spółka.

Pozostaje mieć nadzieję, że wspo-
mniane inwestycje uda się zrealizować 
bez niespodziewanych problemów. 
Mieszkańcy Pruszkowa, Piastowa, gmi-
ny Michałowice oraz Ursusa i Włoch 
chcieliby zapomnieć o awariach wody 
i beczkowozach. Oby za jakiś czas były 
to tylko wspomnienia, o których będzie 
mówiło się przy okazji rodzinnych spot-
kań bądź opowiadało wnukom.

Artur Szpuda

Wodociągowcy 
chcą wyeliminować 
uciążliwości

MPWiK zapewnia, że prowadzi działania, aby wyeliminować uciążliwości

\\\   Jak wybrać zajęcia  
odpowiednie dla naszego 
dziecka? 

Dla każdego dziecka będzie to spra-
wa indywidualna, uzależniona od jego 
predyspozycji. Aby były one efektyw-
ne, powinny sprawiać dziecku radość 
i rozwijać jego pasje. Warto w pierw-
szej kolejności zapytać dziecko o to, na 
jakich zajęciach najbardziej mu zależy 
i spróbować znaleźć na nie czas w ty-
godniowym grafiku. To też zwiększa 
szanse na przeforsowanie tych zajęć, 
które z naszego punktu widzenia są 
ważne i niezbędne jak np. basen czy 
nauka języka obcego. Nie realizujmy 
swoich ambicji i niespełnionych ma-
rzeń. Jeśli nasza córka marzy o robo-
tyce, a my sądzimy, że umiejętność gry 
na pianinie przyniesie jej więcej pożyt-
ku, możemy się srodze rozczarować. 
Jeśli zajęcia są źle dobrane i jest ich 
zbyt wiele, mogą frustrować i nudzić 
nasze dziecko, przynosząc odwrotny  
efekt.

\\\   Rodzaje zajęć 
Obecnie na rynku mamy szeroki 

wachlarz możliwości. Zajęcia organizują 
szkoły, domy kultury, prywatne kluby i 
świetlice. Zajęcia możemy podzielić na 
ruchowe, artystyczne, językowe oraz za-
jęcia stawiające na rozwój konkretnych 
umiejętności. 

Zajęcia ruchowe to między innymi: 
gimnastyka, taniec, rytmika, basen, ju-
do, piłka nożna, korektywa. Tego typu 
zajęcia mają ogromny wpływ na spraw-
ność fizyczną, na prawidłowy rozwój, 
redukują wady postawy, zwiększają wy-
dolność organizmu są również świetną 
okazją do tego, by dać upust energii 
skumulowanej w młodym organizmie. 
Uprawianie sportu nie tylko rozwija 
ogólną sprawność fizyczną, ale ma też 
wiele innych pozytywnych aspektów, 
np. psychologicznych – poprawia wiarę 
w siebie, czy społecznych – uczy zacho-
wania w grupie i współdziałania zespo-
łowego

Zajęcia artystyczne to: malarstwo, 
teatr, nauka śpiewu czy gry na instru-
mencie i wiele innych. Prowadzone 
pod okiem specjalisty dają możliwość 
rozwoju różnych zdolności, poszerzają 
horyzonty, rozwijają kreatywność. 

Nauka języków obcych wpływa ko-
rzystnie na rozwój dzieci, rozwija umie-
jętności umysłowe, poprawia zdolność 
uczenia się, koncentracji, zapamiętywa-
nia., rozwija wielozadaniowość i umie-
jętność podejmowania decyzji.

Pomóżmy dziecku znaleźć coś, co je 
naprawdę interesuje. Decydując się na 
konkretne zajęcia warto też brać pod 
uwagę to, gdzie są realizowane. Czas po-
trzebny na dojazd ze szkoły czy domu 
na zajęcia trzeba uwzględnić w grafiku 

zarówno pociechy, jak i swoim, jeśli to 
my musimy dziecko na nie zawieźć. Pa-
miętajmy, że im młodsze dziecko, tym 
więcej czasu powinno mieć na „robie-
nie nic”, czyli nieskrępowaną zabawę. 
Nastolatek również potrzebuje odpo-
czynku, czasu na życie towarzyskie, 
wystarczająco długi sen. 

\\\   Zajęcia pozalekcyjne  
w dobie koronawirusa

W roku szkolnym 2019/2020 r. w 
oświacie miało miejsce wiele zmian 
wywołanych pandemią koronawirusa. 
Dzieci przez 3,5 miesiąca zamknięte w 
domach uczyły się zdalnie. Zajęcia po-
zaszkolne nie odbywały się, a placówki 
organizujące je borykały się z problema-
mi. W tym roku szkolnym dzieci wróciły 
do szkół, wracają również zajęcia poza-
lekcyjne, a ich organizatorzy, naucze-
ni doświadczeniem, proponują nowe 
rozwiązania. Wiele firm, oprócz zajęć 
stacjonarnych, proponuje zajęcia online.

Red.

Jak wybrać zajęcia pozaszkolne?
Początek roku szkolnego dla każdego rodzica jest wielkim wyzwaniem logistycznym. Po wakacyjnej 
beztrosce przychodzi czas podejmowania decyzji. Szkoła i przedszkole wyznaczają rytm dnia do tego 
dochodzą zajęcia dodatkowe.


